
 

Zápis z veřejného zasedání Akademické obce Fakulta informatiky a 
managementu Univerzity Hradec Králové a z volby kandidáta/kandidátky na 

funkci děkana/děkanky FIM UHK ze dne 2. 4. 2024 
 

1. Akademická obec 

 
- veřejné zasedání akademické obce bylo zahájeno ve 13:00 hodin, kdy dr. 

Kacetl uvítal všechny přítomné a zahájil veřejné zasedání. 

- dr. Kacetl prezentoval program zasedání (viz prezentace na webu AS FIM) 

- Petra Skořepová uvedla krátkou prezentaci o činnosti Studentské komory 

(viz prezentace na webu AS FIM), představila činnost studentské komory 

v uplynulém období (např. den vysokoškoláka, „darování modré krve“, 

participace na akci „Modrý mejdlo“ atd.) 

- následně prezentoval pan děkan Hynek zprávu o činnosti FIM za rok 2023 

(celá prezentace vedení FIM viz web AS FIM), poté přítomným představil 

novou ombudsmanku UHK, kterou se stala Veronika Střítecká. 

 
- p. děkan předal slovo p. proděkanovi doc. Kozlovi, který prezentoval 

činnost FIM ve studijní oblasti: 
 

1) aktuálně akreditované studijní programy 

2) zájem o studium stoupá (představení struktur) 

3) Aktuální počty studentů (procentní neúspěšnost, absolventi) 

4) Kurzy a certifikační zkoušky IDV FIM  

5) Nové habilitační i profesorské řízení 

6) Přehled přidělených stipendií studentům 

7) Propojení teorie a praxe (např. praktické projekty) 

 
- p. proděkan doc. Kozel předal slovo p. proděkance prof. Mohelské, která 

prezentovala činnost FIM ve vědecko-výzkumné oblasti: 

 
1) Představení ukončených projektů GAČR a COST za uplynulé 

období 

2) Aktuálně běží projekt KA2 ve spolupráci s rektorátním 

pracovištěm 

3) Aktuálně probíhá projekt „Fond pro bilaterální vztahy“, 

„Visegradský fond“, TAČR, MPO Aplikace, Impakt a MKČR NAKI 

4) Běží také projekty „Kreativní voucher“, „Inovační voucher“, 

Excelence, SPEV a projekt OP JAK na podporu doktorských studií 

(IT vybavení) 



 

5) Nové habilitační i profesorské řízení 

6) Přehled přidělených stipendií studentům 

7) Důležité je propojení teorie a praxe (např. praktické projekty) 

 
- p. proděkanka prof. Mohelská předala slovo p. proděkance prof. Poulové, 

která prezentovala činnost FIM v oblasti spolupráce se zahraničím: 
 

1) úspěšně probíhá program ERASMUS+, výměnné pobyty, pracovní 

stáže USA, studijní pohyby 

2) v létě 2023 proběhla Summer School Czech It Out, které se 

zúčastnilo 38 studentů 

3) v květnu 2023 proběhl program Erasmus BIP 

4) úspěšně probíhá školení a rozšiřování vzdělání pomocí platformy 

COURSERA (dostupné pro studenty i zaměstnance) 
 

- p. proděkanka prof. Poulová předala slovo p. tajemnici dr. Šrámkové, která 

prezentovala hospodaření FIM za rok 2023: 

 
1) prezentace výši dotace a struktury příjmů za rok 2023 

2) čerpání fondů:  

• fond rezerv (podpora studentů z Ukrajiny) 

• fond rozvoje investičního majetku (rekonstrukce 

sociálních zařízení FIM, UHK bufet, UHK koleje, 

spolufinancování FF, spolufinancování infrastruktury UHK 

apod.) 

• fond sociální (podpora zaměstnanců – ŽP, PP 1000 Kč na 

osobu a měsíc, flexi pass ve výši 7 000 Kč za rok, podpora 

jubilantů apod.) 

• stipendijní fond (aktuálně zastavení poklesu financí na 

tomto fondu, díky důslednému výběru podpatků za 

nadstandardní délku studia ze strany studijního oddělení) 

• Fond provozních prostředků (podpora vědeckých a 

rozvojových projektů v rámci spoluúčasti apod.) 

3) HV za hlavní činnost FIM byl v roce 2023 198 127 Kč 

4) HV za doplňkovou činnosti FIM byl v roce 2023 42 000 Kč 

5) Prezentace grafu vývoje počtu studentů, zaměstnanců v čase 

6) Průměrná měsíční mzda na FIM byla v roce 2023 64 298 Kč 
 



 

- p. tajemnice předala slovo zpět p. děkanovi prof. Hynkovi, který prezentoval 

plnění svého volebního programu: 
 

1) NEÚSPĚŠNÉ: málo podaných a úspěšných projektů, nevyužívání 

výpočetního clusteru ve spolupráci s PřF, nebyl akreditován obor 

EaM v AJ 

2) ÚSPĚŠNÉ: akreditace mnoha nových oborů (MCR, EaM – Bc., Ing., 

DV, habilitační a jmenovací řízení AI, zcela nový obor Informační 

a síťová bezpečnost a doktorské studium Ekonomika  a 

management), e-sportová učebna a podpora e-sportu, pracovní 

úvazky pro doktorandy, vzdělávání zaměstnanců, snídaně 

s děkanem, „Modrý mejdlo“, nový strategický plán do roku 2030, 

kvalifikační růst zaměstnanců (od roku 2020 7 úspěšných 

habilitací a 4 noví profesoři), vzdělávací platforma COURSERA 

(FIM má jako jediná v ČR uzavřené partnerství, celkem 

zaměstnanci a studentů na platformě strávili 3 roky práce a 

úspěšně ukončili 1378 kurzů) 

3) P. děkan poděkoval všem zaměstnancům za jejich práci 

v uplynulém období 

 
- dr. Kacetl otevřel diskusi, avšak nebyly žádné otázky 

 
- p. proděkan doc. Kozel doplnil hodnocení výuky (viz prezentace na webu AS 

FIM): 
 

1) bylo prodlouženo období pro možné hodnocení výuky ve STAGu 

2) kvantifikované výsledky po semestrech roku 2023 a po 

katedrách 

3) byly přijaty změny na základě zaslaných a zhodnocených 

evaluací 

4) důkaz, že evaluace mají smysl a jsou důležité pro další rozvoj 
 

- dr. Kacetl vyhlásil pauzu do 14:00 hodin 
 
2. Představení kandidátů na děkana/děkanku, diskuse 

- Předseda volební komise doc. Bachmann zahájil druhou část zasedání 

akademické obce, kterou byla volba děkana/děkanky na FIM v období 2024-



 

2028. Představil oba kandidáty na funkci děkana/děkanky FIM, kterými byli 

doc. Ing. Tomáš Kozel, Ph.D. a prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D. 
Dále přítomným představil pravidla pro představení kandidátů a pravidla pro 
následnou diskusi a uvedl prezentace obou kandidátů 
 

- jako první prezentoval kandidát doc. Tomáš Kozel: 

  
1)  vzdělávání – důraz na význam fakulty pro rozvoj regionu, využití 

AI, problematika závěrečných prací vs. AI, distanční výuka 

2) věda – spolupráce obou rolí – učitel+výzkumník, doktorandi, 

aktualizovat směr výzkumu fakulty 

3) internacionalizace – podpora kratších výjezdů, výuka v AJ, double 

degree programy, summer school 

4) lidé – výměna zkušeností, neformální setkávání, doktorandi 

nebudou mít výukovou povinnost – bude třeba řešit 

5) další nápady a cíle – fotovoltaika na budovu FIM, podpora 

rozvoje laboratoří, podpora vztahů a spolupráce mezi 

jednotlivými fakultami UHK 

 
- jako druhá prezentovala kandidátka prof. Petra Marešová: 

 
1) motivace pro kandidaturu – zkušenosti s výukou, z funkce 

vedoucí katedry a prorektorky, z podávání projektů a účasti na 

vědeckých radách – lze přenést do role děkanky 

2) studium a studující – cílem z FIM udělat „Fakultu první volby“, 

v součinnosti s garanty studijních programů řešit aktualizace 

obsahu předmětů, zapojovat do komisí obhajob BP a DP 

odborníky z praxe, rozvíjet kvalitativní formu zpětné vazby 

studentů na výuku, podporovat kolegiální zpětnou vazbu u 

začínajících akademiků 

3) akademici a akademičky – rozšíření odměn za participaci 

v dalších oblastech (např. pořádání konferencí, soutěží) 

4) věda a výzkum – zřízení projektového oddělení, identifikace 

směrů s vysokým potenciálem, podpora vybavení laboratoří a 

dostupnosti pro akademiky a akademičky i studenty, vytvořit 

seznam know-how jako portoflio nabídky pro potenciální 

smluvní výzkum či jinou formu spolupráce 

5) doktorská studia – živá komunita doktorandů, kompetence, 

podpora školitelů a školitelek 



 

6) vnější vztahy – mezifakultní a meziuniverzitní spolupráce, 

konference, spolupracující síť, postdok pracovníci 

 
- doc. Bachmann po ukončení prezentací obou kandidátů vyzval přítomné 

k diskusi 

 
Diskuse 
- prof. Bureš – Jak se kandidáti dívají na spolupráci s Taiwanem ohledně double-

degree programu, jakým způsobem by program podpořili? 

o doc. Kozel – Taiwan je zajímavá destinace, je potřeba určitě double-

degree program podpořit, je nutné udělat společný program, který bude 

spojovat to nejlepší na obou stranách 

o prof. Marešová – bylo by vhodné přenést spolupráci i do jiné než pouze 

studijní oblasti, ano, podpořit (následně doplňuje prof. Poulová o další 

poznatky) 

 
- prof. Zelenka – Jak zlepšit hospodaření fakulty? 

o prof. Marešová – využití potenciálu IDV (konkretizovat, jaké kurzy 

potřebuje), vybudování know-how (konkrétní zpracování výstupů do 

regionu, komercializace, smluvní výzkum) 

o doc. Kozel – souhlasí s prof. Marešovou, více „protlačit“ CŽV například 

formou „akademie pro firmy“, zavést distanční studijní programy i ve 

formě mikrocertifikátů 
 

- dr. Hrušová – Jak vidíte fungování systému pravidelných pohybových aktivit 

POHA v dalším období? 

o doc. Kozel – podporovat, pohybových aktivit se účastní velký počet 

studentů 

o prof. Marešová – dále podporovat, je tlak na ZŠ a SŠ kvůli pohybu dětí a 

mladistvých, je potřeba toto zachovat i na VŠ 

 
- doc. Horálek – Shrňte ve 3 bodech, jak byste podpořili podávání výzkumných 

projektů na FIM. 

o prof. Marešová – a) projektový manager na FIM, b) propojení 

s rektorátním projektovým oddělením, c) kontakty i mimo univerzitní 

oblast 



 

o doc. Kozel – a) projektový manager na FIM, b) výzkumné týmy na 

podpoření dlouhodobé spolupráce, c) zajištění lepší dostupnosti 

informací o vypsaných projektových výzvách (spolupráce) 

 
- dr. Petružálek – Studenti si stěžují, že STAG je příliš složitý. Jak se díváte na 

jeho zlepšení či přechod na jiný IS? 

o doc. Kozel – neexistuje systém, se kterým je spokojený každý, STAG není 

zdaleka nejhorší (vyjmenoval příklady z ostatních univerzit), správa a 

rozvoj STAGu je složitá záležitost, není to pouze fakultní věc, ale STAG je 

spravován centrálně ze ZČU v Plzni 

o prof. Marešová – pracuje se na aktualizaci STAGu v rámci projektu 

Národní plán obnovy, aktualizace jsou plánovány už během roku 2024 
 

- Mgr. Novák – Jakým PR by se měla FIM do budoucna propagovat? 

o prof. Marešová – „studenti studentům“ – studijní náplň studentů, den 

otevřených dveří, posílení propagace v AJ se zacílením i na zahraničními 

studenty 

o doc. Kozel – podporovat aktuálně probíhající aktivity, zachovávat 

příjemné prostředí, podporovat osobní návštěvy na FIM (např. soutěže – 

Soutěž v programování, Podnikání v praxi), „studenti studentům“, 

virtuální den otevřených dveří 

 
- Ing. Palla – Bude možné něco udělat s „Olivou“ (Blackboard) a nefunkční WiFi 

Eduroam na FIM? 

o doc. Kozel – eduroam není ryze fakultní záležitost, je nutné řešit úrovni 

univerzitních útvarů, fakultou již bylo iniciováno, ale lze podpořit i ze 

strany fakulty, Blackboard vs. Moodle je dlouho řešená otázka – je 

potřeba se ve vývoji posunout 

o prof. Marešová – oliva – pouze na FIM, ostatní fakulty používají Moodle, 

pokud by nebylo nastaveno na delší dobu financování Blackboard, 

zřejmě je, pak zvážit zavedení Moodle 

 
- dr. Svobodová – Bude po vašem nástupu zavedena změna v odměňování 

zaměstnanců? 

o prof. Marešová – změna se neočekává a nerada by, aby ke změně došlo, 

rozpočty jsou stabilizované, navýšení mezd je vhodné a je potřeba 

o doc. Kozel – upravení, tj. navýšení mzdových tabulek VMP je potřeba, je 

třeba poskytnout možnosti pro přivýdělek  
 



 

- Ing. Klicnar – Jak bude upraveno přepočítávání ukazatele KEN na studenta?  

o doc. Kozel – složitý problém, je možno jednat o výši KEN, je nutné 

zohledňovat při přijímání studentů, otázkou je, zda je KEN našich 

programů nyní nastaven správně, je pro zachování KEN 

o prof. Marešová – studijní programy se liší v tom, jaké mají KEN, tato 

problematika je vnímána diskutabilně, aktualizace ANO, zachovat 

naplnění AI oborů 

 
- doc. Soukal – Jaké očekáváte budoucí směřování hodnocení výstupů ze strany 

MŠMT?  

o prof. Marešová – záleží na mnoha faktorech, hodnocení článků v Q1 a Q2 

zůstane, zachování smysluplnosti výzkumu (přenést do oblastí na FIM), 

důraz na komercializaci výstupů 

o doc. Kozel – lidé musí dělat to, co je baví, mělo by se ubírat cestou 

excelencí, Q1 a Q2 je jen polovina problému 
 

- prof. Zelenka – Jak chápete udržitelnost a budete se jí věnovat? 

o doc. Kozel – je potřeba si zachovávat zdravý rozum, kde je příležitost 

přírodě ulevit, tam je to potřeba udělat (fotovoltaika), v případě VŠ je to 

ale i otázka udržitelnosti studijních programů 

o prof. Marešová – je to široká oblast, obsahuje hodně aspektů – mělo by 

být i součást výuky, FIM spolupracuje s PřF na studijním programu 

zaměřeném na udržitelnost, bude obsahem předmětů, na udržitelnost je 

kladen důraz i v projektech, je to povinná součást projektů 

 
- doc. Horálek – Máte již promyšlený „tým děkana“, tj. své potencionální 

proděkany? 

o prof. Marešová – ano, má promyšleno, ale přesný seznam zatím není, 

byla by částečná obměna, ale ne radikální změny 

o doc. Kozel – stejné jako prof. Marešová 

 
- doc. Kříž – Jak vnímáte svého protikandidáta, jak byste definovali jeho silné a 

slabé stránky? 

o doc. Kozel – prof. Marešová je pracovitá, zvládá hodně činností, slabou 

stránku nevidí, spolupráce s ní byla vždy bezproblémová 

o prof. Marešová – doc. Kozel má analytické a racionální uvažování, slabou 

stránku nevidí, spolupráce s ním byla také vždy bezproblémová 
 



 

- prof. Bureš – Co po zvolení nového děkana/děkanky na FIM se naprosto 

změní? 

o prof. Marešová – důraz na vědu a výzkum, povzbuzovat lidi ke 

spolupráci mezi sebou a utvoření odborných týmů 

o doc. Kozel – rozdíl v rolích vědec vs. učitel – je třeba respektovat, která 

role je komu bližší, ale zároveň nutno zachovat spolupráci – výhodné 

pro obě strany 

- doc. Bachmann uzavřel diskusi, protože již nevyvstaly žádné další otázky a 
vyhlásil přestávku do 16:00, během níž členové AS FIM tajně hlasovali. 
 
3. Vyhlášení výsledků volby  

- v 16:00 doc. Bachmann zahájil vyhlášení výsledků volby 
kandidáta/kandidátky na funkci děkana/děkanky FIM UHK 

 
- doc. Bachmann poděkoval děkanovi prof. Hynkovi za jeho činnost ve funkci 

děkana 
 

- doc. Bachmann poděkoval oběma kandidátům, prof. Marešové i doc. Kozlovi, 
za účast ve volbách a všem zúčastněným za jejich příspěvek ke klidnému 
průběhu akademické obce, včetně volby kandidáta/kandidátky na funkci 
děkana/děkanky  

 
- doc. Bachmann vyhlásil výsledky volby: 

 
o volilo všech 9 členů akademického senátu FIM v tajném hlasování 
o do volební urny bylo vhozeno 9 lístků, všechny byly platné 
o 3 hlasy obdržel kandidát doc. Kozel 
o 6 hlasů obdržela kandidátka prof. Marešová 

 
o děkankou FIM pro nadcházející období byla zvolena prof. Marešová 
 
o prof. Marešová pronesla závěrečnou řeč, následně měli všichni přítomní 

možnost pogratulovat a poděkovat oběma kandidátům 
 

- veřejné zasedání akademické obce bylo ukončeno v 16:04 hodin předsedou 
volební komise 

 
 
 



 

 
 


